
Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag den 18.september 2024 kl. 1730 – 2000 

 
 

Indbudt: Thorbjørn Hævdholm (forældre), Mikkel Rosing-Schow (forældre), 
Garbie Solvang Jørgensen (forældre), Kisa Øhrgaard Laursen (forældre), Marian 
Tirkov-Tyroll (forældre), Xhemile Emini-Celik (forældre), Mia Bjørn Jensen 
(forældre), Marco Damgaard (kommunalbestyrelsen), Martin Grønbech 
(personale), Anne Marie Strøjer (personale), Karin Anker (ledelse) og Marianne 
Vilstrup Havemose (ledelse) Elevrepræsentanter Ronja og Mie 

Gæster: Hanne Bonde læsevejl 

Afbud/fraværende: Marco, Kisa, Mikkel går kl. 18.30, Mia og Ronja går kl. 19 

Mødeleder: Garbie 

Mødested: Lindehøjskolen, lokale 705 (mødelokale ved kontoret) 

Referent: Marianne Havemose 

 
 

 
 
1. 
17.30 

Præsentationsrunde 
 
Godkendelse af dagsorden og referat 
Bilag medsendt 

 
 
 
Marian 

Referat og dagsorden godkendes 

2. 
17.35 

 
Læse-skrive-indsats 
Oplæg ved Anne Marie og Hanne 
Spørgsmål og drøftelse 
Vedhæftet link til artiklen fra Herlev Bladet 
https://heleherlev.dk/skole-oplever-stor-fremgang-for-ordblinde-e-e/ 

Anne Marie og 
Hanne 
Læsevejledere  

Vejlederopgaven: både formel- og uformel vejl. 
Evalueringsplan/testplan, revideres hvert år. Der afholdes læsekonferencer med deltagelse af den faglige leder.  
Der er udarbejdet en padlet (en digital opslagstavle) til alle afdelinger, hvor informationer, materialer og inspiration 
løbende bliver lagt ind. 
I forhold til alle elever er der fokus på de skriftsproglige kompetencer (man kan ikke læse sig til skrivning, men man kan 
godt skrive sig til læsning). 
Doolexia – vi kan konstatere at det virker (bl.a. motivation, udholdenhed, koncentration, selvstændighed). Er begyndt at 
lave netværk både for elever og forældre til ordblinde elever. Det er godt at vi opdager de ordblinde elever og at de får 
hjælp i form af ex. Digital rygsæk og Nota, men det er også vigtigt at være opmærksom på, og tage hånd om, elevernes 
selvopfattelse og selvværd. Der kommer et oplæg for alle elever på skolen, for at skabe forståelse for hvad det vil sige at 
være ordblind. Samme aften vil der være oplæg for alle forældre til ordblinde elever på skolen. 
Visioner for fremtiden: tidlig forebyggelse, lave skolens skriftsproglige handleplan færdig, mmm. 
 
Oplægget modtages positivt – flot arbejde. Det vigtigste er imidlertid altid at sikre sig at indsatserne virker. 

3. 
18.17 

Meddelelser: 
a) Formand 
b) Skoleledelse 
c) Personalet 
d) Skolerådet 
e) Arbejdsgrupper 
f) Andre 

 

a) Formand 

• Der er sendt høringssvar vedr budget og de nye styrelsesvedtægter. 

Herlev  
 Kommune 
 
 
Lindehøjskolen 
 
 Borgerdiget 105 

 2730 Herlev 

 

Telefon 44 52 55 55 

 

e-mail lindehoejskolen@herlev.dk 



• Deltaget ved forældremøder 
b) Skoleledelse 

• Er ved at få lave grupperum på mellemtrin og udskolingen. Der er også indrettet et klasselokale. 

• Der er en del sygefravær med langtidssygemeldinger på både lærer og pædagogsiden. Det er så vidt muligt 
dækket med faste vikarer. 

• Datoer for Fyraftensmøderne er præsenteret på forældremøderne.   
c) Personalet 

• Forældremøder har været afholdt. Der har været afprøvet nye former for møder hvor 
kontakt/trivselsforældrene dels blev en større del af planlægningen, dels fik lavet en dagsorden der gav 
mulighed for at forældrene kunne drøfte forskellige emner med hinanden. 

• Skoleåret er for alvor i gang 
d) Skolerådet 

• Aflyst pga. manglende repræsentation fra alle parter. Marian deltager næste gang. 
e) Arbejdsgrupper 

• Se nedenfor 
f) Andre 

4. 
18.35 
 

Elevrådet Ronja og Mie 

Der har været afholdt e elevrådsmøde hvor elevrådet konstituerede sig. Der blev valgt repræsentanter til Fælleselevråd, 
UVM og skolebestyrelse  
Morgenmadsprojekt i udskolingen har været på dagsorden – elevrådet skal stå for det, der skal være skift på de 4 spor, 
serveres i 10-pausen 
Andre arrangementer – fastelavnsfodbold, evt. flere arrangementer 
Næste møde afholdes den 25. september, her tages endelige beslutninger om morgenmadsprojektet. 
Fælleselvrådet konstitueres den 30. september 

6. 
18.35 

Landsmøde 2024 22. og 23. november 2024 Nyborg Strand 
Hvem deltager 
 
Kurser og oplæg | Skole og Forældre (skole-foraeldre.dk) 
LANDSMØDE 2024 - bliv en stærkere stemme for din skolebestyrelse | Skole og Forældre 
(skole-foraeldre.dk) 

Marian 

Der er ikke nogen der umiddelbart kan deltage. 

18.45 Pause 
Her kan man se udskolingens nye Lounge 

7. 
19.00 

Åbner emner 
 
Hvordan arbejder i med listen? Hvad skal på? Skal listen være tilgængelig på hjemmesiden? 
 
Vedhæftet listen fra sidste år. 

Prioriterings- 
Proces 
 
/Marian og 
Garbie 

Udarbejde et årshjul for skolebestyrelsen med emner måned for måned. 
Til næste gang: Kig listen over åbne emner igennem. Der er 9 åbne emner på listen. Kom med input til emner til næste 
møde. 
Forslag at emnerne bliver skrevet nederst på dagsorden. 
Kunne mobbepolitik være et emne vi drøftede? 
Kunne være godt at drøfte de forskellige afdelinger inkl. SFO og klubben. 
Vigtigt at vi får tilsyn puttet ind i årshjulet, og hvordan tilgår vi dette inkl. opfølgning. 
 
Karin og Marian laver et udkast til årshjul. 

8. 
19.15 

Arbejdet med forældrefællesskaber og forældresamarbejde 
Skolebestyrelsen har på listen over åbne emner noteret, at den gerne vil arbejde med at skabe 
bedre forældrefællesskaber og et bedre forældresamarbejde i alle klasser og på tværs af 

Arbejdsgruppen: 
Martin, Karin, 
Kisa og Mikkel 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.skole-foraeldre.dk%2Fsektion%2Fkurser-og-opl%25C3%25A6g&data=05%7C02%7CKarin.Anker%40herlev.dk%7C8e8656655488452a3b2408dc943e6650%7Cc00dcbcd17f9494292069614f0b3d64d%7C0%7C0%7C638548242935139445%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=bdQNnJCArT1xeBGcGKcIojGFMyINdqFjdjALp%2BozJAw%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.skole-foraeldre.dk%2Fartikel%2Flandsm%25C3%25B8de-2024-bliv-en-st%25C3%25A6rkere-stemme-din-skolebestyrelse&data=05%7C02%7CKarin.Anker%40herlev.dk%7C8e8656655488452a3b2408dc943e6650%7Cc00dcbcd17f9494292069614f0b3d64d%7C0%7C0%7C638548242935149732%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=nuxYQP314i0ocptoOVnwLlSbLGEAAoQjb%2FA2bwJ9zVE%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.skole-foraeldre.dk%2Fartikel%2Flandsm%25C3%25B8de-2024-bliv-en-st%25C3%25A6rkere-stemme-din-skolebestyrelse&data=05%7C02%7CKarin.Anker%40herlev.dk%7C8e8656655488452a3b2408dc943e6650%7Cc00dcbcd17f9494292069614f0b3d64d%7C0%7C0%7C638548242935149732%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=nuxYQP314i0ocptoOVnwLlSbLGEAAoQjb%2FA2bwJ9zVE%3D&reserved=0


skolen, da vi ved at dette vil være med til at skabe bedre børnefælleskaber og trivsel blandt 
børnene. 
 
Skolebestyrelsen nedsatte på mødet i marts måned en arbejdsgruppe der skulle arbejde videre 
med emnet samt se på en opdatering af princippet for skole-hjem-samarbejdet. 
 
Bestyrelsen godkender hele eller dele af princippet. Se i bilaget hvilke dele der er til beslutning. 
 
Bilag vedhæftet 

Nyt Princip for skole/hjemsamarbejdet. Det er ikke fuldstændig færdigt endnu. 
Principperne danner grundlag for den måde vi arbejder på skolen. 
Ud fra principperne udarbejdes retningslinjer. 
 
Det tydeliggøres at ”vi” i dokumentet hentyder til skolebestyrelsen. 
 
Formål og mål er godkendt. Går videre med arbejdet til næste møde. 

9. 
19.45 

Eventuelt samt valg af mødeleder til næste møde. Marian 

Garbi er valgt. 

10. 
19.50 

Tjek ud. 
Min oplevelse af mødet 

Vælg et billede 

Timeglas – realistisk med tiden 
Klatrevæg – vi afprøver forskellige greb i fællesskab, vi bevæger os opad hele tiden stille og roligt. 
Puslespil – en brik ad gange  
Grøn – god stemning, lover godt for fremtiden 
Lys i pæren- både skolen og SKB, god stemning og god ånd 
Kylling ud af æggeskallen – kan godt blive bidt af det, kyllingen vokser  
Uglen – får meget viden fra oplæggene 
Løveunge – elevrådsrepræsentanterne megagode 
Trafikkø – vi sad lidt stille i køen, supergodt oplæg om læsevejledningen - evt. oplæg il et fyraftensmøde. Det skal være 
mere tydeligt hvad formålet er med at have det på et bestyrelsesmøde. 

11. Meddelelser (Lukket punkt)  

Intet  

 
Møderække 24-25 

14. aug 2024 kl. 17.30 – 20.00 

18. sep 2024 kl. 17.30 – 20.00 

8. oktober 2024 kl. 17.30 – 20.00 

20. november 2024 kl. 17.30 – 20.00 

19. december 2024 kl. 17.30 – 21.00 

22. januar 2025 kl. 17.30 – 20.00 

27. februar 2025 kl. 17.30 – 20.00 

25. marts 2025 kl. 17.30 – 20.00 

24. april 2025 kl. 17.30 – 20.00 

20. maj 2025 kl. 17.30 – 20.00 

18. juni 2025 kl. 17.30 – 21.00 

 
 
 
 



 
  
  
 
 


